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Sisäilmatyöryhmä

Aika 24.4.2018 klo. 13.30

Paikka Virastotalo, kokoustila 375

Läsnä Mirka Salonen (pj), Jari Silvennoinen, Matti Palken, Mika Rantanen,
Jari Nuutinen, Tarja Kansanen (siht.)

Poissa Pirkko Lehtonen, Päivi Kemppainen, Jouni Vuohijoki, Elisa Paavi-
lainen, Kenneth Söderlund

1 Kokouksen avaus

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13.45

2 Sisäilmakysymykset

Kaupungin vanhempainyhdistys järjesti 4.4 sisäilmaillan. Tilaisuuden
jälkeen on sisäilmaryhmälle tullut kysymyksiä, joihin on ohessa nyt
vastaukset.

VALKEAVUORI
Opettajanhuone, ruokasali, keittiö, toimistotilat ja teknisten työn tila
tiivistyskorjataan ja niiden sisäilman laatua seurataan. Oleellista on,
että kaikki käyttöön jäävät tilat todennetaan sisäilmaltaan turvallisiksi
ja terveellisiksi sekä terveydensuojelu- ja työsuojeluviranomaiset hy
väksyvät niiden käytön. Työterveyshuolto ja kouluterveydenhuolto
seuraavat terveystilannetta säännöllisesti ja raportoivat siitä sisäil
matyöryhmälle. -> MITEN TÄMÄ ON TODENNETTU ELI MITEN
TERVEYDENSUOJELU - JA TYÖSUOJELUVIRANOMAISET OVAT
HYVÄKSYNEET LIIKUNTASALIN KÄYTTÖÖNOTON? HALUAMME
JONKIN DOKUMENTIN ASIASTA, ETTÄ MILLÄ PERUSTEELLA
NE ON TODETTU TURVALLISIKSI JA TERVEELLISIKSI? KUKA
SIIS OTTAA JA MILLÄ TAVOIN TUON VASTUUN NYT?

Vastaus: Jokaisessa kohdekohtaisessa sisäilmapalaverissa käydään
kyseisen kohteen asioita läpi. Ryhmässä on edustus sekä kouluter-
veydenhuollon että työterveyshuollon osalta. Valkeavuoressa on
käyty pari vk sitten, mikrobimittauksia ei ole tarvetta tehdä. Seinät
ovat kaasutiiviit, samoin lattia.
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Joulukuun sisäilmatyöryhmän muistiossa kerrotaan että Valkeavuo-
reen asennetaan paine-ero loggerit jotka seuraavat tilannetta reaa-
liajassa. Lisäksi on tehty merkkiainekokeet ruokalaan.  AVIN tarkas-
tuskäynti oli viime viikolla ja sieltä tulee sitten raportti aikanaan eli
keskustelussa kävi ilmi että tehdyt toimenpiteet ovat riittävät. Kesällä
tullaan vielä tekemään väliaikaisia toimenpiteitä opehuoneeseen se-
kä teknisen työn tilaan. AVIN seurantakäynti seuraavan kerran loka-
kuussa.

Liikuntasalin käyttö opetuskäytössä lopetetaan toistaiseksi. Iltakäyt-
täjiä informoidaan liikuntasalin mahdollisista terveyshaitoista ja vas-
tuu tämän salin käytöstä jää iltakäyttäjille itselleen. Oppilasliikunta
järjestetään esimerkiksi ulkona, lukion liikuntasalissa, uimahallilla tai
Kaarinan alueen liikuntayritysten tiloissa. Lukion liikuntasali varataan
ensisijaisesti peruskoulun käyttöön. Liikuntasaliin tehdään tervey-
densuojeluviranomaisen edellyttämät väliaikaiset korjaustyöt, jonka
jälkeen salin käyttöä voidaan jatkaa myös oppilaskäytössä siihen
saakka, kunnes uusi liikuntatila on toteutettu. Mikäli liikuntasalin tii-
vistyskorjauksella ei voida taata turvallista sisäilmaa, vuokrataan lä-
hialueen vapaa hallitila, joka muutetaan väliaikaiseksi liikuntasaliksi.
-> MITEN ILTAKÄYTTÄJIÄ ON INFORMOITU TÄSTÄ?
SAAMAMME TIEDON MUKAAN SUORAAN ASIAKKAITA EI OLE
TIEDOTETTU MITENKÄÄN JÄRJESTELMÄLLISESTI ELI
KÄYTTÄJÄT OVAT ILTAKÄYTTÄJIEN
OHJAAJIEN/VASTUUHENKILÖIDEN PÄÄTÖSTEN PERUSTEELLA
LIIKKUMASSA TILASSA. MIKSI EI ITSE TILOISSA OLE TIETOA
ASIASTA NIIN, ETTÄ PAIKALLE TULEVA JOKAINEN KÄYTTÄJÄ
SAA INFON TILOISSA TODETUSTA TERVEYSHAITASTA?
HALUAISIMME NÄHDÄ MAHDOLLISEN TIEDOTTEEN, JOLLA
ASIASTA EHKÄ JOITAKIN TAHOJA TIEDOTETTU?

Vastaus: Tilannetta seurataan koko ajan. Tämän päivän rakennus-
tekniikkaa on hyödynnetty parhaalla mahdollisella tavalla. Suodatti-
mien vaihtoväliä on lyhennetty, nyt toteutus ½ vuoden välein.  Tek-
ninen toimija on toteuttanut korjaustoimenpiteet ja näistä vastuu on
teknisellä puolella.  Kohdekohtainen sisäilmaryhmä kokoontuu
suunnitelman mukaisesti ja siellä on myös vanhempainyhdistyksen
edustus.

Rakennusten käytössä oleviin tiloihin tehdään seurantamittauksia
kahden kuukauden välein sisäilman laadun ja tiivistysten pidon var-
mistamiseksi. Kaikki käytöstä poistetut tilat osastoidaan niin, ettei ti-
loissa kulkeminen ole mahdollista ja kaikki mahdolliset ilmavuodot
ehkäistään puhtaisiin tiloihin. ->KOSKA SEURANTA ALOITETAAN?
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MISSÄ ON SUUNNITELMA, MITEN JA MILLOIN TÄMÄ
TOTEUTETAAN? MISSÄ ON NÄHTÄVISSÄ MITÄ NÄMÄ
SEURANTAMITTAUKSET OVAT JA MITKÄ OVAT NIIDEN
TULOKSET? KÄSITYKSEMME MUKAAN PAINEMITTAUKSET
EIVÄT VASTAA NOITA SEURANTAMITTAUKSIA, JOITA KH
EDELLYTTÄNYT?

Vastaus: Mikrobimittaukset aloitetaan ja toteutetaan kahden kuu-
kauden aikana. Seurantaa tehdään koko ajan. Osastointi tehdään
seuraavan kahden viikon aikana. Rakennusterveysasiantuntija on
tehnyt tarvittavat selvitykset ja ohjeistukset.

Vanhemmat pidetään ajan tasalla Valkeavuoren koulun sisäilma-
asiasta säännöllisesti tiedotustilaisuuksilla ja säännöllisillä tiedotteilla
omilla internetsivuilla. -> MIKSI VANHEMMILLE EI OLE TULLUT
WILMATIEDOTETTA, ETTÄ LIIKUNTASALI ON OTETTU
KÄYTTÖÖN (JA SIIS JOLLAIN PERUSTEELLA MITATTU JA
TODETTU TURVALLISEKSI?) JA NEUVOA, ETTÄ SIKSI NYT
VANHEMPIEN OLISI SYYTÄ ERITYISESTI
TARKKAILLA/KYSELLÄ LASTENSA OIREISTA, JOTTA NYT
KOEKANIINEINA OLEVIEN LASTEN TERVEYDELLÄ EI LEIKITÄ
ENÄÄ YHTÄÄN, JOS YKSIKIN LAPSI ALKAA OIREILLA TILOISSA
TIIVISTYSTEN JÄLKEEN?

Vastaus: Sisäilmatyöryhmän asiantuntijat tekevät tiivistä yhteistyötä
Valkeavuoren sisäilmaryhmän ryhmän kanssa.  Wilmatiedotteet kul-
kevat rehtorin kautta.

Lopuksi vielä huomio, että terveyshaitalliseksi todetun tilan uudel-
leen käyttöön ottoon liittyen MITENKÄÄN EI MYÖSKÄÄN NYT OLE
OHJEISTETTU, ETTÄ KUINKA USEIN JA KEILLE TAI MIHIN
KAIKKIALLE NÄITÄ ILMOITUKSIA HALUATTE, KUN
KOKEMUKSEMME MUKAAN JOLLAIN KUMMALLA
TAVALLA ILMOITUSTEN MÄÄRÄ EI VASTAA SITÄ, MITÄ
VANHEMMAT PUHUVAT. ONKO TÄMÄ ASIA EHKÄ TULOSSA
MAINITSEMAASI VIESTINTÄSUUNNITELMAAN, JOTA SITÄKIN
NYT KOHTA JO VUOSI TEHTY, EIKÄ VAAN TUNNU
VALMISTUVAN? Tämä ohjeistus tulisi kuitenkin nyt heti saada, kos-
ka todellakin lapsia on nyt alettu uudelleen altistamaan ko. tiloissa
todetuille terveyshaitoille!

Vastaus: Sisäilmailmoitukset oireiden mukaan tehdään edelleen.
Kouluterveydenhuolto vastaa oppilaista ja opettajien ilmoitukset me-
nevät esimiehen kautta eteenpäin. Kaikki ilmoitukset menevät aina
käsiteltäväksi sisäilmaryhmälle. Vanhempainyhdistyksen edustus on
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paikalla kohdekohtaisissa sisäilmaryhmissä. Muistiot ovat nähtävillä
kaupungin sivuilla. Lisäksi tiedotetaan Wilman kautta vanhemmille.

HOVIRINNAN VÄISTÖTILAT
Nyt kun olen saanut henkilökunnan arvioita väistötilojen toimivuu-
desta, on niissä ilmennyt sisäilmaoireilua. Teemme niistä oikeat toi-
menpiteet asap, jotta ne ovat tiedossanne sisäilmaryhmän kokouk-
seen mennessä 24.4. Oireilu koskee erityisesti tiloja F18.1 ja F18.2.
Niissä on katonrajassa vanhoja vuotojälkiä, joista tilassa F18.2 osa
jäljistä jäi kattoon asennettujen akustolevyjen alle.

Vastaus: Käsitellään tämä asia 26.4 sovitussa palaverissa koskien
C-parakin oireilua.
Palaveriin on kutsuttu sisäilmatyöryhmä ja edustaja cramolta. Tästä
tehdään muistio, joka julkaistaan. Työpaikkakäynti toteutettiin koh-
teessa 17.4, muistio tästä ei ole vielä valmistunut. Käsienpesutilat ja
siivous kertojen lisäys / parakki on noussut keskusteluissa esille ja
asian selvittely etenee.

3 Ajankohtaiset kohteet

Piikkiön yhtenäiskoulu; Kaikki raportit ja tiedotteet on julkistettu.
Avi tehnyt kohteeseen tarkastuskäynnin 20.4.18. Käynnin yhteydess
kuussa 2018. Jatkossa lähetetään sisäilmamuistio tiedoksi myös tek
niselle lautakunnalle.

Hovirinta; Kohteessa toteutunut työpaikkakäynti 17.4.

Valkeavuori; Suunnitelmien ja tiedotuksen mukaan edetään.

Poliisitalo; sisäilmaan korjaustoimenpiteet vielä kesken.

4 Sisäilmailmoitukset

Edellisen kokouksen jälkeen tulleet ilmoitukset käyty läpi ja käsitelty.
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on tullut 11 ilmoitusta. Esimerkiksi Kuovinkadun päiväkoti ja Visiitti.
Kuovinkatu ilmanvaihdon säädöt ja viemärin hajut. Ohjeistus toi-
menpiteistä mennyt kohteeseen. Visiitin ilmanvaihto korjaustyöt aloi-
tettu.

Sisäilmailmoituksen tekemisen tarkistaminen ja tiedotus, miten ilmoi-
tus tehdään jne. Ohjeen päivitys seuraavassa kokouksessa. Oh-
jeessa korostetaan, että ryhmäilmoituksia ei oteta vastaan. Huomi-
oidaan samalla kouluterveydenhuollon esittämät huomiot ohjeen si-
sältöön.

5 Kohteet, missä tutkimukset kesken

Ristikallio; kohteen selvitykset vielä kesken. Oppilaiden ilmoituksia
ei ole kouluterveydenhuoltoon tullut.

Kotimäki: koulun keittiössä sisäilmahaitta. Selvitystyö kesken ja sii-
hen liittyvät korjaustyöt suunnitellaan ja toteutetaan tämän pohjalta.

Koristo; säännöllisesti tulee yksittäisiä ilmoituksia. Ongelmat ovat
tiedossa. Tilaa ei ole suunniteltu päiväkoti käyttöön. Lähdetään poh-
timaan korjaustoimenpide ehdotuksia. Ollaan yhteydessä kiinteistön
omistajaan.

6 Seuraava kokous

30.5.2018 Kokoushuone 375 klo 13:30-16.00
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9 Seuraavat kokoukset

Kokoushuone 375 klo 13:30-16.00

28.8.

25.9.

23.10.

20.11.

18.12.

10 Kokouksen päätös

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo. 15.30


